
 
PROTOKÓŁ  NR 71.2012   

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej  
z dnia 21 grudnia 2012.   

 
 
 
Obecni: 
 
1. Tadeusz Groszek     -   Przewodniczący Komisji 
2. Robert  Szydlik        -   Zastępca Przewodniczącego  
3. Mirosław Sobczak   -   Członek Komisji  
4. Dariusz Kur             -   Czonek Komisji 
5. Tadeusz Sasin          -   Członek Komisji 
6. Mirosław Szczotka  -   Członek Komisji 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 
 
1. Tomasz Jusiński  -  Sekretarz Gminy 
2. Halina Kusak      -  Skarbnik Gminy 
3. Ewa Tulwin        -  księgowa z CKSiR  
4. Sylwia Barcz –Popiel -  radca prawny w Urzędzie 
5. Agnieszka Paź            -  pracownik ds. promocji gminy  
6. Maciej Puławski         -  redaktor gazety Stacja Tłuszcz. 
  
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący i zaproponował następujący 
porządek: 
 
1. Przyjęcie protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
2. Omówienie materiałów na XX Sesję Rady. 
3. Informacja na temat poniesionych kosztów w 2012 roku na obsługę prawną w  
    Urzędzie. 
4. Zapoznanie się z zestawieniem sposobu rozpatrzenia wniosków i interpelacji    
    skierowanych do Burmistrza w I półroczu 2012 roku. 
5. Sprawy bieżące. 
6. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 
 
Ad1. Protokół z ostatniego posiedzenia  Komisji został przyjęty.  
 
Ad2. Pani Ewa Tulwin, księgowa CKSiR przybyła na posiedzenie Komisji, aby 
przedstawić problem związany z budżetem CKSiR na 2013 rok.  
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Wyjaśniła, że CKSiR wnioskowała o dotacje w kwocie 1 058 850 zł , a w planie 
budżetu gminy na 2013 rok jest zapisana kwota 900 000 zł plus dotacja celowa 
w kwocie 36 000 zł przeznaczona na świetlice środowiskowe, ale w tej dotacji 
środków wystarczy tylko na wynagrodzenia, natomiast nie ma na wyżywienie 
dzieci, na opłaty za energię i ogrzewanie. Mamy poważny dylemat powiedziała 
Pani Tulwin, biorąc pod uwagę administrowanie tych obiektów objętych naszym 
nadzorem, to te  900 000 zł nie wystarczy na pokrycie kosztów utrzymania, 
energię elektryczną, gaz, paliwo do kosiarki, wynagrodzenia, usługi 
telekomunikacyjne, środki czystości, materiały biurowe itd… 
Wyeliminowałam wszystkie zaplanowane na 2013 rok imprezy, ponieważ nie 
będzie nas na nie stać. Staniemy się firmą, która tylko administruje, a z kulturą 
w 2013 roku nie będziemy mieli nic wspólnego. 
Prognoza planu budżetu CKSiR w Tłuszczu stanowi załącznik nr 1 do 
niniejszego protokółu. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał Panią Ewę Tulwin, jaka  była odpowiedź Pani 
Skarbnik, że tych pieniędzy jest za mało? 
 
Pani Ewa Tulwin – że nie ma takiej opcji, żeby CKSiR otrzymało więcej 
pieniędzy na 2013 rok. 
 
Radny Szydlik – uważam, że za dużo ostatnio stawialiśmy pytań, dużo  
zamieszania było w tym roku z budżetem CKSiR, a ta kwota  w projekcie 
uchwały budżetowej na 2013 rok jest  zapisana przez Burmistrza . Znowu cały 
rok będziemy się przepychali z tym budżetem CKSiR. To jest pytanie nie do 
pracownika, ale raczej do przemyślenia przez radnych. 
 
Pani Ewa Tulwin dodała, że do tego budżetu zostało „wrzucone” wynagrodzenie 
trenerów TKS „Bóbr” i jest to kwota około 50 000 zł.  
 
Radny Robert Szydlik – proszę Państwa, w 2012 roku z tą ostatnią dotacją dla 
CKSiR była przekazana kwota ok. 1 040 000 zł a w tej kwocie na „Dni 
Tłuszcza”  było wydane ok. 150 000 zł. 
W projekcie budżetu na 2013 rok jest zapisana kwota 657 000 zł na 
wynagrodzenia, czy ma Pani wiedzę na jakim poziomie kształtowały się 
wynagrodzenia w latach wcześniejszych? 
 
Pani Ewa Tulwin – jeśli chodzi o podstawowe wynagrodzenia wynikające z 
umów o prace ( bez umów- zleceń), to była kwota 477 000 zł, w 2012 roku ok. 
440 000 zł, w  2011 roku 380 000 zł, w 2010 roku ponad  400 000 zł. 
Wpływ na tegoroczne wynagrodzenie miało też to, że zmieniło się zatrudnienie 
osób z umów- zleceń na umowy o pracę, bez zwiększania etatów i osoby które 
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przestały pracować otrzymały ekwiwalenty za urlopy i to wszystko weszło w 
podstawę wynagrodzenia.   
 
Radny Szydlik – mamy wstępnie zaplanowaną kontrolę w przyszłym roku w 
CKSiR, ale powiem jedno, 657 000 zł na wynagrodzenia to bardzo dużo, a z 
pochodnymi daje kwotę ok. 770 000 zł. Ile osób jest zatrudnionych w CKSiR ? 
 
Pani Ewa Tulwin  - na wynagrodzenia do świetlicy 36 000 zł plus 
wynagrodzenia trenerów 50 000 zł, razem daje już kwotę 86 000 zł.  
Zatrudnionych jest 12 osób z czego jedna osoba na ½ etatu, druga na ¾ etatu i 
jedna z tych osób odchodzi 18 stycznia 2013 roku. Jedna osoba zatrudniona na  
umowę-zlecenie, przeszła na umowę o pracę. 
 
Przewodniczący Komisji zwracając się do Pani Ewy Tulwin powiedział, że 
Komisja Rewizyjna ma zaplanowaną w lutym kontrolę w CKSiR i po tej 
kontroli ewentualnie może wnioskować do Burmistrza o zwiększenie dotacji. 
Zapytał również, czy audyt w CKSiR został już zakończony. 
 
Pani Ewa Tulwin – moim zdaniem tak, został zakończony, ja nie muszę 
przedstawiać już żadnych dokumentów.  
 
Pani Halina Kusak, Skarbnik Gminy omówiła materiały przygotowane na XX 
Sesję Rady Miejskiej w Tłuszczu, która ma się odbyć 28 grudnia 2012 roku.  
Przedstawiła propozycje zmian do uchwały budżetowej na 2012 rok i do WPF 
na 2012 rok. 
Przy omawianiu projektu budżetu gminy na 2013 rok odbyła się dyskusja, radni 
zadawali pytania związane z wydatkami inwestycyjnymi i bieżącymi, a  Pani 
Skarbnik udzielała wyjaśnień.  
 
Ad3. Przewodniczący Komisji zwrócił się do Pani Skarbnik z zapytaniem, czy 
Burmistrz przekazał, że Komisja oczekuje w dalszym ciągu na informacje 
związane z poniesionymi kosztami na obsługę prawną w Urzędzie w 2012 roku.  
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że nikt jej nie przekazywał, aby takie informacje 
przygotowała.  
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że w związku z tym, że Komisja nie 
może już od jakiegoś czasu uzyskać  powyższej informacji, na najbliższej Sesji 
Rady poruszy ten temat. 
 
Ad4. Zaproszony na posiedzenie Komisji Sekretarz Gminy Tomasz Jusiński 
udzielił informacji związanych z prowadzeniem rejestru wniosków i interpelacji 
skierowanych do Burmistrza. Wyjaśnił, że taka informacja nie może zostać 
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przygotowana na tą chwilę, ponieważ taki rejestr nie był prowadzony w I 
półroczu 2012 roku i aby zrobić takie zestawienie, wymaga to bardzo dużo 
pracy. Jeżeli Komisja się zgodzi na udostępnienie takiego rejestru wniosków 
prowadzonego od II półrocza, to jest on w biurze obsługi rady. 
Jeśli chodzi o interpelacje, to odpowiedzi są na bieżąco realizowane na Sesjach 
Rady, a w przypadku kiedy Burmistrz jest nieobecny, odpowiedź jest 
przedstawiana na piśmie na kolejnej Sesji, tak jak to miało miejsce na jednej z 
ostatnich  Sesji Rady.   
 
Po przeprowadzonej dyskusji Komisja  odstąpiła od  wykonania analizy sposobu 
zestawienia rozpatrzonych wniosków i interpelacji w I półroczu 2012 roku i 
zapoznała się z rejestrem  wniosków od II połowy 2012 roku, przedstawionym 
przez pracownika biura obsługi rady.  
   
Ad5.Do Komisji wpłynęły następujące pisma: 
 

1. Komunikat Województwa Mazowieckiego w sprawie ogłoszenia naboru 
do Programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa Mazowieckiego na 
rok 2013( dofinansowany ze środków Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej) . Komunikat stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 

 
Komisja zapoznała się. 
 
     2.  Rada Rodziców Zespołu Szkół im. Zofii Solarzowej w Miąsem zwraca się    
          z prośbą o zaplanowanie niezbędnych środków  finansowych na realizację  
          zadania „ remont łazienek w budynku Zespołu Szkół im Zofii Solarzowej  
          w Miąsem i budowę zaplecza kuchennego”. Pismo stanowi załącznik nr 3  
          do niniejszego protokółu.  
 
Komisja zapoznała się i jeśli w przyszłym roku będą  środki finansowe, to 
Komisja jest za tym, aby te łazienki wyremontować.   
    

3. Mieszkańcy miejscowości Miąse i Jadwinin zwracają się z prośbą o  
          podjęcie uchwały w sprawie realizacji inwestycji budowy SUW w  
         miejscowości Łysobyki i budowy sieci  wodociągowej przez miejscowości  
         Miąse i Jadwinin w 2013 roku. Pismo stanowi załącznik nr 4 do  
         niniejszego protokółu.  
 
Komisja zapoznała się.  
 

4. Mieszkaniec Gminy Tłuszcz pisemnie zawiadamia Radę Miejską w  
     Tłuszczu o poniesionych dużych stratach finansów publicznych poprzez  
     ich świadome marnotrawienie, niegospodarność, łamanie przepisów  
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     prawa, przekroczenie swoich uprawnień, niegospodarność, łamanie  
     przepisów prawa, przekroczenie swoich uprawnień i władzy  
     samorządowej przez byłych funkcjonariuszy publicznych Gminy Tłuszcz.  
     Pismo ( 8217, 62) stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu.   
 
Komisja zapoznała się.  
 

5. Komisja zapoznała się z następującymi uchwałami Regionalnej Izby  
    Obrachunkowej  Warszawie: 

- Uchwałą Nr 24.303.2012 z dnia 27 listopada 2012 r w sprawie orzeczenia 
nieważności w całości uchwały Nr XVIII.190.2012 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 29 października 2012 r. w sprawie wyboru metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty, 
załącznik nr 6 do niniejszego protokółu;  
- Uchwałą Nr 24.304.2012 z dnia 27 listopada 2012 r. w sprawie orzeczenia 
nieważności w całości uchwały Nr XVIII.191.2012 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 29 października 2012 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji 
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, załącznik nr 
7 do niniejszego protokółu;   
- Uchwała Nr 24.305.2012 z dnia 27 listopada 2012 r. w sprawie orzeczenia 
nieważności w całości Uchwały  Nr XVIII.192.2012 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 29 października 2012 r. w sprawie określenia terminu 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, załącznik nr 8 do niniejszego protokółu; 

 
6. Komisja zapoznała się z pismem Wojewody Mazowieckiego ( rozstrzygniecie  
    nadzorcze)  w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XVIII.194.2012  
    Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 29 października 2012 r. w sprawie  
    wprowadzenia zmian w Statucie Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji w  
    Tłuszczu w zakresie § 1 ust.2 uchwały w części nadania nowego brzmienia §  
    8 ust. 5 lit. a-d, ust. 8 i 9 uchwały zmienionej oraz § 1 ust. 3 i 4 uchwały oraz  
    § 2 uchwały,  
    - z powodu istotnego naruszenia art.30 ust.2 pkt.5 ustawy o samorządzie  
    gminnym oraz art.16 ust. 4 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłoszeniu aktów  
    normatywnych i niektórych innych aktów prawnych ( Dz.U.z 2011 r. Nr 197,  
    poz. 1172, z póź. zm.), a takżeart.13 ust.2 ustawy z dnia 25 października  
    1991r. o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej ( Dz.U. z 2012  
    r. poz. 406), załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
 
 
Na posiedzenie Komisji została zaproszona Pani Sylwia Barcz –Popiel Radca 
Prawny w Urzędzie  i Pani Agnieszka Paź, pracownik ds. promocji w Urzędzie.  
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Przewodniczący Komisji zwracając się do Pani Sylwii powiedział: „ Pani 
Mecenas, zaniepokoiła nas opinia negatywna o projekcie uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Tłuszczu na 
2013 rok. Wiemy, że § 1 Uchwały  jest niezgodny z § 101 ust.1 Statutu Gminy, 
ponieważ w Statucie jest zapisane, że Komisja Rewizyjna przedkłada Radzie do 
zatwierdzenia  plan pracy w I kwartale każdego roku, ale nie ma zapisu, że nie 
może wcześniej przedłożyć. W projekcie tej uchwały jest napisane, że uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia z  mocą obowiązująca od dnia 1 stycznia 
2013 roku. Wręcz wskazane jest, żeby ta uchwała została podjęta na ostatniej 
Sesji w roku, aby nie zwoływać sesji nadzwyczajnej po to, żeby podjąć tą  
uchwałę, to są dodatkowe koszta. 
 
Pani Sylwia Barcz –Popiel : „Panie Przewodniczący, jak sam Pan zauważył, 
art.101 § 101 Statutu tak stanowi, dlatego jest moja uwaga”.  
Wytworzyła się dyskusja. 
 
Radny Mirosław Szczotka – ale i nie zabrania, pisze że w I kwartale, ale jak 
będzie wcześniej. 
 
Radca Prawny – ale to Państwo decydujecie, podejmujecie, ja tylko musiałam 
wskazać, jaka jest regulacja Statutu. 
 
Przewodniczący Komisji – jeszcze jedno, do  załącznika nr 2, Pani ma uwagi . 
 
Radca Prawny – ja zaproponowałam  te uwagi, które Sekretarz Panu 
przekazywał, zaproponowałam, żeby w § 1 uchwały wprowadzić, że jest to plan 
pracy na 2013 rok i zaproponowałam, żeby to było zgodnie z załącznikiem, nie 
z dwoma załącznikami, tylko z jednym załącznikiem, ponieważ Statut nie 
przewiduje takiej regulacji, jak tworzenie planu kontroli, tylko uchwała dotyczy 
planu pracy Komisji, a nie planu kontroli i z tego względu zaproponowałam, 
żeby to był jeden załącznik w którym jak najbardziej będą  ujęte  kontrole 
Komisji Rewizyjnej. To była taka uwaga, Państwo tego nie przeprawiliście, z 
tego względu musiałam stwierdzić niezgodność z paragrafami Statutu, z tego 
tylko względu, że Statut nie przewiduje planu kontroli. 
 
Radny Robert Szydlik – jeśli my zbyt szczegółowo przewidzimy ten plan pracy, 
to chyba nie jest źle?     
 
Radca Prawny – to bardzo dobrze, tylko Statut po prostu nie przewiduje planu 
kontroli, tylko przewiduje plan pracy, dlatego uznałam, że dwa załączniki są 
jakby niezasadne, natomiast kontrole jakby konieczne oczywiście do wskazania. 
Zaproponowałam  tylko formę, żeby to było w jednym załączniku. 
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Przewodniczący Komisji – w planie pracy jest tez zapisane w zał. Nr 1, że na 
bieżąco i w miarę potrzeb w pkt. 4 – podczas posiedzeń Komisji dokonywanie 
problemowych i sprawdzających kontroli zgodnie z załącznikiem nr 2, wydaje 
mi się, że tak może zostać.  
 
Radca Prawny – Panie Przewodniczący, rozmawialiśmy też przy poprzedniej 
uchwale, że nie ma dodatkowych posiedzeń, są po prostu posiedzenia i tutaj z 
tego względu sugerowałam też wykreślenie tego zapisu, oczywiście w ramach 
posiedzeń, nie ma dodatkowych posiedzeń. 
Jeszcze w kwestii tego załącznika proponowałam też bardziej uszczegółowienie 
właśnie pewnych zapisów ze względu na znowu zapisy Statutowe. Otóż  Statut 
reguluje definicje kontroli problemowych, kontroli sprawdzających i kontroli 
kompleksowych i tam jest dokładnie wskazane, jak ma być przedstawiony ten 
temat, więc wpisanie do kontroli problemowych i sprawdzających kontroli w 
Centrum Kultury w zakresie całości działalności wykracza poza definicje tych 
kontroli. To w mojej ocenie jest kontrola kompleksowa, bo tak reguluje to 
Statut. Kontrole problemowe obejmujące wybrane zagadnienia lub zagadnienia 
z zakresu działalności kontrolowanego podmiotu, stanowiące niewielki fragment 
w jego działalności, taki jest zapis w Statucie, no więc nie można uznać w 
całości bieżącej działalności Centrum Kultury w roku 2012 za kontrole 
problemową, to jest kontrola kompleksowa. Natomiast kontrole sprawdzające 
zgodnie ze Statutem, są to kontrole podejmowane w celu ustalenia, czy wyniki 
poprzedniej kontroli zostały uwzględnione w toku postępowania danego 
podmiotu. Jeżeli w tym zapisie wskazujemy, że mamy kontrole problemowe i 
sprawdzające, to wydaje mi się, że żadna z tych kontroli nie jest kontrola 
sprawdzającą. 
 
Przewodniczący komisji – jest takowa kontrola – przepływ informacji w 
Urzędzie Miejskim w  Tłuszczu.  
 
Radca Prawny – nie bardzo wiadomo o co tu chodzi, czy chodzi o 
korespondencje wpływającą, wypływającą, czy chodzi o … 
 
Przewodniczący Komisji – chodzi o informacje, jak to wygląda. 
 
Radca Prawny – ale o którą? 
 
Radny Szydlik – o wewnętrzny obieg dokumentacji. 
 
Radca Prawny – aha,   to raczej takie kosmetyczne zmiany. To są moje uwagi, 
które się tylko na tym skupiły w tym zakresie po prostu. Była to kwestia 
usprawnienia i prawidłowości tej uchwały . 
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Przewodniczący  Komisji -  przyjmujemy do wiadomości. Zapis „dodatkowych” 
wiąże się po prostu z tym, że koledzy są aktywni zawodowo i jeśli byłyby 
robione kompleksowe kontrole, to wiadomo, że to się wiąże z ich długością do 6 
dni, a nie mamy sprecyzowane, jak ma się to odbywać, taka rekompensata za 
czas, który tutaj będzie włożony przez  radnych. Np. radny bierze urlop w pracy, 
wtedy ma nie płacone, czy musi odpracować, więc należałoby, żeby te koszty  
Urząd  zwrócił, które radny stracił w tym czasie przeprowadzając kontrole. 
Kiedyś była uchwała, że za przeprowadzenie  kontroli radni otrzymywali dietę. 
 
Radca Prawny – chyba jakiś czas temu, bo ja nie pamiętam takiej uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji – pracowała  już Pani.  
 
Radca Prawny – uchwała w sprawie diet za kontrole?  Musi Pan to sprawdzić. 
Przewodniczący Komisji -  tak, była Pani i tutaj należałoby to jakoś prawnie 
uregulować.  
 
Radny Szydlik – Pan Przewodniczący ma na myśli, czy należą się diety za 
kontrole. 
 
Radca Prawny – jest stosowna uchwała w tym zakresie, co się należy, regulują 
przepisy uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji – chodzi o te utracone koszty.  
 
Radca Prawny – macie Państwo uchwałę o dietach i zwrocie kosztów za 
podróże służbowe. 
 
Przewodniczący Komisji - trzeba będzie do tego wrócić, bo te uchwały do końca 
nie są jasne. 
 
Przewodniczący Komisji podziękował Pani Sylwii za uczestnictwo w 
posiedzeniu Komisji i zwracając się do Pani Agnieszki Paź zapytał, na jakiej 
podstawie ma się ukazać następny numer gazety Nowy Tor, z czyjego 
polecenia, bo była podjęta uchwała. 
 
Pani Agnieszka Paź - była podjęta uchwała, która według naszej wiedzy, była w 
całości a teraz się okazuje, że prawie w całości uchylona.  
 
Radny Szydlik – dzwoniłem do wydziału prawnego Wojewody, przekierowano 
mnie do osoby, która zajmuje się naszą Gminą i spytałem, czy Pani pamięta tę 
uchwałę, powiedziała mi, tak pamiętam, bo Pani Mecenas kontaktowała się z 
nami w poniedziałek w tej sprawie, zapytałem jak to wygląda, powiedziała, że 
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rozstrzygnięcie dotyczy części tej uchwały i myślę, że Państwo jednak wiedzą, 
że to w części, wiedzieliście już wcześniej, bo uchwała która się pojawiła na 
Sesję budżetową, która będzie za tydzień, świadczy o tym, że Państwo maja 
świadomość, że uchwała w części obowiązuje. Pojawienie się tej uchwały w 
materiałach na Sesję uchylającej tamtą uchwałę świadczy o tym, że tamta 
uchwał jakąś moc miała, w części bo w części, ale jednak.   
 
Radca Prawny -  ja odpowiem,  nie absolutnie, jak doskonale Państwo wiecie, 
uchwała o Statucie  każdej instytucji jednostki organizacyjnej jest aktem prawa 
miejscowego, a  zatem dla wejścia w życie wymaga publikacji i 14 dniowego 
ogłoszenia. Ta uchwała została oczywiście w części uchylona przez Wojewodę, 
zostały też takie zapisy które niestety nie zostały zauważone, konsultowałam to 
właśnie z Panią z wydziału prawnego Wojewody w zakresie zapisu: że dyrektor 
zostaje powołany na czas określony lub nieokreślony, a ten przepis już nie 
istnieje od stycznia 2012 roku i Wojewoda powinien to już zauważyć i Pani 
Mecenas przyznała, że ten zapis nie powinien się znaleźć, no i oczywiście na ten 
moment ta uchwała została podjęta, natomiast nie weszła w życie. 
 
Radny Szydlik – rzeczywiście błędy się pojawiły, natomiast takiego rodzaju 
zmiana normalnie wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 
Radca Prawny - generalnie akt prawa miejscowego aby wszedł w życie, 
wymaga opublikowania w dzienniku Urzędowym i 14 dniowego terminu, tak 
zresztą jak to było zapisane w uchwale. Tam jest jeszcze jeden problem Pani 
Mecenas z wydziału prawnego Wojewody zwróciła uwagę, że powinnam 
rekomendować Przewodniczącemu Rady i Burmistrzowi, żeby uchylić tą 
uchwalę w całości i  stworzyć jeżeli Państwo macie taką wolę, prawidłowy ten 
projekt i zapisać te rzeczy, które zgodnie z ustawą powinny być.  
 
Radny Szydlik – ja usłyszałem coś innego, że uchwała którą podjęliśmy w 
części obowiązuje i w zasadzie nic dalej nie musimy robić. Także powinna być 
wysłana do publikacji. Pytałem, czy przyjmowanie tej uchwały uchylającej jest 
naszym obowiązkiem czy nie, usłyszałem odpowiedź, że jeśli chcemy wycofać 
się z tych zmian, które tą uchwałą wejdą w życie, to wtedy powinniśmy przyjąć 
tę uchwałę, natomiast  jeżeli chcemy utrzymać te zmiany, to powinniśmy  ją 
zdjąć z porządku. 
 
Radny Dariusz Kur – czy rozmawialiście z tą samą osobą? 
 
Radca Prawny – nie wiem w czym jest problem, nie rozmawiamy teraz o 
projekcie uchwały uchylającej, tylko rozmawiamy o tym, czy weszła w życie 
uchwała podjęta przez Państwa w sprawie zmiany.  
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Radny Szydlik – powiedzmy że rozmawiamy i o tym i o tym.        
 
Radca Prawny – propozycja uchylenia tej uchwały wynika z tego, że jeżeli 
zrobimy w prawidłowy sposób tekst jednolity, czyli obwieszczenie w Dzienniku 
Urzędowym prawidłowo zgodnie z ustawą o zasadach tworzenia prawa, to 
będzie miało ręce i nogi. Fizycznie wyglądałoby w ten sposób, że uchwała którą 
podjęliście Państwo na Sesji październikowej w sprawie zmian w Statucie 
CKSiR w sprawie gazety Nowy Tor, opublikowana by była w takiej wersji, jaka 
była podjęta i tak by to wisiało w Dzienniku Urzędowym, nie było by nawet pod 
tym tego rozstrzygnięcia nadzorczego. Odbiór dla osób, które by wchodziły i 
czytały wyglądał by tak, że wszystko jest w porządku i wszystko funkcjonuje, a 
prawda jest taka, że ona jest poszatkowana przez nadzór prawny Wojewody i są 
powyrzucane niektóre zapisy.  
 
Radny Szydlik – w tej sprawie usłyszałem informacje, że  obowiązku nie ma, 
natomiast powinniśmy w tym czasie opracować ten tekst jednolity i 
opublikować go, gdyż te przepisy byłyby nieczytelne.   
 
Przepisy uchwał muszą być czytelne dla mieszkańców przede wszystkim.  
 
Przewodniczący Komisji – co obowiązuje Pani Mecenas? 
 
Radca Prawny – na ten moment obowiązuje uchwała ta  pierwotna o Statucie, ta 
uchwała którą podjęliście o zmianach została w części  uchylona przez nadzór 
prawny Wojewody, w części pozostawiona, natomiast do wejścia w życie aktu 
prawa miejscowego wymagana jest publikacja i 14 dniowy termin. 
Uchwała nie została wysłana do publikacji.  
 
Radny Mirosław Sobczak – czy jest w przygotowaniu tekst jednolity tej 
uchwały? 
 
Radca Prawny – to znaczy … 
 
Radny Szydlik – musimy przygotować, jeśli chcemy utrzymać te zmiany, które 
wprowadziliśmy, zgłosimy się do Pani Mecenas.  
 
Radca prawny – znowu powstanie jeden problem, który omawiałam właśnie z 
nadzorem prawnym. Otóż tak jak wspomniałem, w ustępie 7 uchwały podjętej 
przez Państwa w październiku, Wojewoda nie zwrócił uwagi na niezgodny z 
prawem zapis, więc jak Państwo macie zrobić tekst jednolity bez tego zapisu, to 
musicie wyeliminować to uchwałą. Jednak jest duże zamieszanie z tą uchwałą, 
trzeba było to skonsultować, byłoby bez problemu. 
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Przewodniczący Komisji – uczymy się wszyscy.  
 
Radny Mirosław Sobczak – odnośnie sposobu realizacji  inicjatywy 
uchwałodawczej, są cztery sposoby, my jednak skłanialibyśmy się do tej 
realizacji, aby zgłaszać inicjatywę do realizacji przez wydział prawny w 
Urzędzie. 
 
Radca Prawny – proszę Pana, to nie ze mną taka rozmowa tylko z Burmistrzem, 
ja jestem pracownikiem Urzędu.   
 
Radny Szydlik – odnośnie ukazywania się gazety Nowy Tor powiem tyle, że  
Burmistrz miał świadomość, jaka jest intencja radnych, bo pomysł zaniechania 
wydawania gazety wyszedł z Komisji Ładu, Porządku i Ochrony Środowiska i 
w głosowaniu na Sesji 13 osób z 15 było za tym, żeby zrezygnować z 
wydawania tej gazety, także Burmistrz powinien wziąć pod uwagę stanowisko 
Rady.    
 
Przewodniczący  Komisji – proponuję tą sprawę omówić z Burmistrzem.  
      
Ad6. Termin kolejnego posiedzenia Komisji ustalono na dzień 02 stycznia 2013 
roku godzina 14.00   
 
  
 
 
Na tym protokół zakończono. 
                                                                              
                                                                              Przewodniczący Komisji  
                                                                                                
                                                                                    Tadeusz Groszek  
Dokument utworzyła: 
Bożena Brzozowska 2 stycznia  2013. 


